
Rozmowa z Adamem Szczypka, Starostą Powiatu Gliwickiego:

- Panie Starosto, rozpoczęła się kolejna 
kadencja samorządu. Proszę powiedzieć, 
jakie ma Pan plany w związku z objęciem 
nowej funkcji?
- Jednym z moich celów jest dostosowanie 
funkcjonowania Starosta Powiatowego i jego 
jednostek organizacyjnych do jak najlepszej 
realizacji zadań powiatu. Oczywiście jakość 
wykonywanych zadań publicznych w dużej 
mierze zależeć będzie od wysokości środków 
finansowych, jakimi będzie dysponował 
Powiat Gliwicki. Stan środków możemy 
powiększyć poprzez skuteczniejsze sięganie 
po fundusze zewnętrzne, w tym także po środki unijne. Bardzo ważną dla mnie sprawą jest 
dobra współpraca z gminami Powiatu Gliwickiego, miastem Gliwice oraz Urzędem 
Marszałkowskim. Celem tej współpracy m.in. jest polepszenie jakości życia mieszkańców 
powiatu oraz zwiększenie ilości inwestycji realizowanych przez Powiat w ramach 
współfinansowania z tymi samorządami. Będę także dążył do stworzenia atrakcyjnej oferty 
inwestycyjnej Powiatu Gliwickiego, która może przyciągnąć dużych inwestorów, 
tworzących nowe miejsca pracy.
 - W poprzednich latach w ramach realizowanych inwestycji Powiat najwięcej 
pieniędzy wydawał na drogi powiatowe. Jak będzie w tej kadencji?
- Pieniędzy na inwestycje jest stanowczo za mało. Drogi powiatowe, których długość 
wynosi prawie 300 kilometrów wymagają znacznych nakładów na remonty i modernizacje 
oraz na budowę nowych odcinków. Jak wcześniej wspomniałem, mam nadzieję,
że uzupełnieniem skromnych środków własnych będą środki pozyskiwane z funduszy 
unijnych. Liczę także na wsparcie finansowe ze strony gmin Powiatu Gliwickiego, przez 
których tereny przebiegają nasze drogi. Wysokość środków finansowych przeznaczonych 
na drogi ustalana jest corocznie przez Radę Powiatu Gliwickiego w uchwale budżetowej. 
Wśród wydatków inwestycyjnych budżetu na 2007 rok przeważają wydatki na drogi. Mogę 
zapewnić, że Zarząd Powiatu będzie podejmował działania, które wpłyną na poprawę stanu 
dróg powiatowych.
 - W ostatnich dniach otwarte zostało nowe wejście główne do budynku Starostwa oraz 
Biuro Obsługi Interesantów. Proszę powiedzieć, czy rok 2007 przyniesie kolejne 
inwestycje w Starostwie?
- Modernizacja Starostwa oraz przy-legającego terenu  będzie  kontynuowana. Aktualnie 
opracowujemy dwuwariantową koncepcję architektoniczną wraz z programem 
funkcjonalnym oraz wizualizacją zagospodarowania terenu wokół Starostwa. W zakres 
prac wchodzą m.in. utworzenie nowych miejsc parkingowych, wykonanie oświetlenia, 
urządzenie terenów zielonych, budowa chodników oraz wprowadzenie monitoringu.
W bieżącym roku będą realizowane roboty remontowe i termomodernizacyjne ścian 
zewnętrznych segmentu B i C. Rozpoczną się również prace polegające na przebudowie 
i modernizacji pomieszczeń biurowych i ciągów komunikacyjnych.  Środki na wymienione 
prace będą pochodzić nie tylko z budżetu Powiatu, ale także ze środków zewnętrznych, m.in. 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz Powiatowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej./dokończenie na str.2/
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Nagroda dla
„Dobrze zasłużonych” 

Drodzy Czytelnicy!

Kolejny numer Wiadomości Powiatu 
Gliwickiego, pierwszy w nowej kaden-
cji samorządu, to świetna okazja do 
zaprezentowania sylwetek reprezentan-
tów społeczności lokalnej. Jakie są pla-
ny nowego Starosty? Tego dowiecie się 
czytając wywiad zawarty w tym nume-
rze. Możecie również przeczytać kilka 
słów o członkach Zarządu Powiatu 
i Prezydium Rady Powiatu Gliwickiego.
Ponadto w numerze:
 w jaki sposób poprawi się bezpieczeń-
stwo na drogach powiatowych....str. 3.
- o tym jak zarządzać skutecznie szpita-
lem rozmawiamy z dyrektorami 
Mchałem Ekkertem i Januszem 
Ciszewskim......................str. 6-7.
Zapraszamy   Państwa   do  współpracy 
przy tworzeniu    kolejnych    numerów 
Wiadomości.Najlepiej  kontaktować się 
z  nam i dzwoniąc  na  numer  telefonu: 
032/332 66 53   lub    pisząc   na   adres 
e-mail:  redakcja@starostwo.gliwice.pl.

Zapraszamy

Już po raz kolejny Rada Powiatu 
Gliwickiego            przyzna            Nagrodę
„Bene Meritus” za rok 2006. Wnioski 
należy złożyć do 31 marca 2007 roku
W Biurze Obsługi Interesanta Starostwa 
Powiatowego w Gliwicach. Szczegółowe 
informacje, w tym regulamin konkursu oraz 
wniosek, można pobrać ze strony 
internetowej www.powiatgliwicki.pl lub
w Biurze Obsługi Interesanta Starostwa 
Powiatowego w Gliwicach. Więcej 
informacji uzyskają Państwo w Wydziale 
Rozwoju i Promocji, tel. 032/332-66-10 lub 
032/332-66-53.

Wiadomości
POWIATU GLIWICKIEGO

POWIAT PUCKI... PRAWDZIWIE MORSKI
Będziecie Państwo mogli w

przeczytać  o  tym,  dlaczego  warto  odwiedzić  ziemię  pucką.
 następnym numerze Wiadomości 
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poziomu życia mieszkańców powiatu, działalności publicznej czy     Już po raz kolejny Rada Powiatu 
wybitnych osiągnięć w zakresie nauki, kultury, sztuki i sportu. Gliwickiego przyzna nagrodę 
Nagroda „Bene Meritus” przyznawana jest w trzech kategoriach: „Bene Meritus” (z łac. dobrze 
osób fizycznych, osób prawnych oraz innych jednostek z a s ł u ż o n y ) .  R o z m a w i a m
organizacyjnych. Z wnioskiem o przyznanie nagrody mogą z Tadeuszem Mamokiem ,  
występować: organy samorządowe, osoby prawne i inne jednostki Przewodniczącym Rady Powiatu 
organizacyjne.Gliwickiego,  jednocześnie 
- Jaką rolę pełni Kapituła Nagrody, której Pan przewodniczy?Przewodniczącym  Kapituły 
- To właśnie Kapituła rozpatruje wszystkie wnioski.Nagrody. 
Proszę mi wierzyć, że to nie jest łatwe zadanie. W naszym powiecie -Panie Przewodniczący, skąd 
jest wiele osób i instytucji, których działalność powinna zostać pomysł na utworzenie Nagrody?
doceniona poprzez wręczenie tejże Nagrody. Jednak mamy tylko- Nagroda została ustanowiona przez radnych Rady Powiatu 
3 kategorie i po jednej nagrodzie w każdej z nich. W momencieGliwickiego minionej kadencji, dla wyróżnienia zasług, cnót 
w którym Kapituła dokona wyboru, prezentuje kandydata radnym obywatelskich, wybitnych osiągnięć, aktywności społecznej, 
Rady Powiatu Gliwickiego, którzy ostatecznie podejmują decyzję gospodarczej i kulturalnej, a także w uznaniu osób i instytucji 
poprzez podjęcie uchwały.działających na rzecz Powiatu Gliwickiego. Stąd wzięła się nazwa 

Nagrody – dobrze zasłużony. - Kto wchodzi w skład Kapituły?
- Kapitułę tworzą członkowie Prezydium Rady Powiatu  - Kto może otrzymać tę Nagrodę i jakie warunki należy spełnić?
Gliwickiego, Przewodniczący Komisji Rady Powiatu Gliwickiego - Nagroda przyznawana jest obywatelom, instytucjom
oraz członkowie Zarządu Powiatu Gliwickiego.i organizacjom działającym w Powiecie Gliwickim, które 

szczególnie wyróżniły się w zakresie: działalności społecznej - Dziękuję za rozmowę. 
i charytatywnej, działalności mającej wpływ na podniesienie           Rozmawiał: Sławomir Gruszka

 - Jak wyobraża Pan sobie współpracę z stworzyć ciekawą ofertę inwestycyjną dla 
Miastem Gliwice? dużych inwestorów. Mam nadzieję, że 
- Gliwice są naszym naturalnym sąsiadem. wspólnie z Włodarzami Gmin Powiatu 
Jest to duże miasto na prawach powiatu, Gliwickiego, Prezydentem Gliwic oraz 
którego budżet jest około 20 razy większy od władzami Katowickiej Specjalnej Strefy 
budżetu Powiatu. Myślę, że pomimo dużych Ekonomicznej  Podstre fy  Gl iwice  
różnic w potencjale gospodarczym stworzymy płaszczyznę współpracy, która 
partnerska współpraca jest nam potrzebna zaowocuje nowymi inwestycjami a tym 
i skorzystają na niej obydwie strony. Na samym miejscami pracy dla mieszkańców 
przykład Powiat Gliwicki dysponuje Powiatu Gliwickiego i Gliwic. 
wieloma atrakcyjnymi terenami, które mogą 

Powiatowi Gliwickiemu ale i też całemu regionowi i Polsce. Zarząd    Prezydent Gliwic Zygmunt Frankiewicz zwrócił się pisemnie do 
Powiatu Gliwickiego w pełni popiera Pana inicjatywę. Życzymy Zarządu Powiatu z prośbą odniesienie się do planów budowy Hali 
wytrwałości w realizacji tego wyjątkowego przedsięwzięcia". "PODIUM" w Gliwicach. W odpowiedzi Starosta Gliwicki Adam 

Szczypka Swoje poparcie wyrazili radni Rady Powiatu Gliwickiego, którzy  przesłał do Prezydenta Gliwic pismo następującej treści: 
"Inicjatywa podjęta przez Państwa w ramach Regionalnego na sesji 28 lutego, na wniosek Klubów Radnych "Porozumienie 
Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego dotycząca Samorządowe" oraz "Moja Gmina Nasz Powiat" podjęli uchwałę
budowy nowoczesnej hali sportowo-rekreacyjnej "PODIUM" jest w sprawie poparcia starań Miasta Gliwice w pozyskaniu środków
niezwykle cenna, ma prekursorski charakter a przedsięwzięcie z Unii Europejskiej na budowę Wielofunkcyjnej Hali 
to z pewnością przyniesie korzyści i chlubę nie tylko Miastu Gliwice, Widowiskowo-Sportowej "PODIUM" w Gliwicach.

W uzasadnieniu możemy przeczytać, że budowa wielofunkcyjnej 
hali w Gliwicach zwiększy atrakcyjność całej ziemi gliwickiej,
w tym również gmin Powiatu Gliwickiego. Stworzy możliwość 
organizacji dużych imprez sportowych, koncertów, wystaw, targów 
i innych przedsięwzięć. Jak powiedział Tadeusz Mamok, 
Przewodniczący Rady Powiatu Gliwickiego "realizacja tej cennej 
inicjatywy przyczyni się do napływu na teren Gliwic i powiatu 
potencjalnych inwestorów oraz użytkowników, co wpynie na rozwój 
Miasta Gliwice i Powiatu Gliwickiego".
 Dodatkowo sprawę budowy hali w Gliwicach poparli włodarze 
Miast i Gmin Powiatu: Prezydent, Wójtowie i Burmistrzowie, 
którzy podpisali pismo skierowane do Prezydenta Gliwic 
Zygmunta Frankiewicza, w którym wyrażają poparcie oraz 
podkreślają znaczenie hali dla Miasta, Powiatu ale i całego regionu. 

Kto tym razem okaże się dobrze zasłużonym? 

. . .  d o k o ń c z e n i e  w y w i a d u  z e  S t a ro s t ą  P o w i a t u  G l i w i c k i e g o  

Powiat Gliwicki popiera budowę Hali "PODIUM"
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Bezpieczna droga do szkoły 

Prędkość kontrolowana  

wych zachowań kierowców w rejonie szkół  drogi poprzez budowę chodników oraz   Prędkość kontrolowana to nie jedyny 
poprzez  ograniczenie  prędkości pojazdów, barierek.program, który ma poprawić bezpie-
,zwrócenie uwagi kierowców na fakt Programem tym ma zostać objętych 20 czeństwo na drogach w Powiecie Gliwi-
pojawienia się przy drodze dzieci poprzez szkół leżących przy drogach powiatowych. ckim. Jak wynika z przeprowadzonych 
odpowiednie i czytelne oznakowanie oraz My już dziś apelujemy do kierowcówbadań dzieci są jednym z najbardziej 
zapewnien ie  dobre j  widocznośc i  o zwrócenie szczególnej uwagi w okolicach zagrożonych uczestników ruchu drogoweg-
wszystkim uczestnikom ruchu drogowego szkół. o, dlatego Zarząd Powiatu Gliwickiego we 
wraz z oddzieleniem  ruchu pieszego od współpracy z Zarządem Dróg Powia-

towych w Gliwicach opracował Program 
pn. „Bezpieczna droga do szkoły”. Celem 
programu będzie ujednolicenie oznakowa-
nia    przejść    dla    pieszych     położonych
w pobliżu szkół na drogach powiatowych 
oraz podjecie działań towarzyszących w 
celu prawidłowego zagospodarowania 
drogi w pobliżu szkoły – mówi Waldemar 
Dombek, członek Zarządu Powiatu 
Gliwickiego. Wyposażenie przejścia dla 
pieszych obejmować będzie: zestaw 
znaków pionowych oraz poziomych
z zastosowaniem  fluoroscencyjnych folii 
odblaskowych a także wygrodzenie 
chodnika od przejścia dla pieszych.
W uzasadnieniu projektu możemy 
przeczytać, że przystąpienie do realizacji 
programu będzie miało za zadanie przede 
wszystkim wyeliminowanie nieprawidło-

automatyczny nadzór prędkości na sieci   Przez teren Powiatu Gliwickiego prze-
dróg powiatowych na terenie Powiatu biega łącznie 922 km dróg, z czego 1/3 
G l i w i c k i e g o   p n .  „ P r ę d k o ś ć  stanowią drogi zaliczone do kategorii dróg 
kontrolowana”. Celem programu, będzie powiatowych. W założeniu drogi te były 
dążenie do spowodowania zmianw przeznaczone do obsługi ruchu lokalnego, 
zachowaniu kierujących pojazdami, sporadycznie tranzytowego. W następstwie 
głównie poprzez redukcję prędkości przy budowy autostrady A4 sytuacja ta  uległa 
zastosowaniu urządzeń pomiarowych typu zmianie. W chwili obecnej na drogach 
fotoradar, które skutecznie mają zniechęcić dojazdowych do autostrady, zlokalizowa-
kierowców do łamania przepisów – mówi nych głównie na terenie Pilchowic, 
Waldemar Dombek, członek Zarządu Pyskowic ,  Sośn icowic ,  Knurowa
Powiatu Gliwickiego, któremu podlega I Rudzińca ilość poruszających się samo-
Zarząd Dróg Powiatowych - Punkty chodów osobowych i ciężarowych 
pomiarowe z automatyczną rejestracją wyraźnie wzrosła. Niestety dla bezpiecz-
wykroczeń zostaną ustawione na tych eństwa ruchu drogowego zwiększyła się 
odcinkach dróg, na których kierowcy również prędkość jazdy kierowców. Do 
notorycznie łamią przepisy prawa o ruchu naszej redakcji docierają sygnały od osób 
drogowym nie zważając na niekorzystne mieszkających przy głównych drogach, że 
ukształtowania terenu np. liczne łuki jest niebezpiecznie. Powiat gliwicki 
poziome o ostrych kątach, koncentrację posiada wiele ścieżek rowerowych
obiektów użyteczności publicznej, w tym i pieszych, które przecinają drogi i narażają 
droga dzieci do szkoły czy dużą liczbę na niebezpieczeństwo osoby korzystające
skrzyżowań. Działające automatycznie z tego typu odpoczynku. Co prawda wzdłuż 
rejestratory wykroczeń będą w stanie na dróg są postawione znaki ograniczające programu zostaną zaproszone władze 
błonie fotograficznej utrwalić fakt prędkość jazdy, jednak pojawia się pytanie samorządowe    gmin    powiatu,    zarówno
wykroczenia  (war tość  rozwijanej  czy są one skuteczne? Może należy w kwestii opracowania mapy sieci dróg 
prędkości), znaki rejestracyjne samochodu zastosować inne metody, do których powiatowych, na których zasadne będzie 
a nawet twarz osoby siedzącej za kierowcy nie są przyzwyczajeni.      umieszczenie masztów do fotoradarów, ale 
kierownicą. Wśród zalet fotoradarów Dlatego w roku bieżącym Zarząd Powiatu również , w kwestii ewentualnego 
należy wymienić głównie rejestrowanie Gliwickiego poprzez Zarząd Dróg współfinansowania tego zadania – dodaje 
przewinień wszystkich kierowców a nie Powiatowych w Gliwicach zamierza Waldemar Dombek. 
tylko przypadkowo wpadających w czasie przystąpić do wdrożenia pilotażowego 
prowadzonej kontroli. Do współtworzenia programu  mającego za  zadanie       Rozmawiał: Sławomir Gruszka

Waldemar Dombek, członek Zarządu Powiatu i Jan Gamoń, sołtysa Wilczy - przyglągają się zabezpieczeniu 
przejścia dla dzieci wychodzących z Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Wilczy. Szkoła jest położona przy 
drodze powiatowej.

Fotoradary już wkrótce pojawią się na drogach.
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ZARZĄD POWIATU GLIWICKIEGO 2006-2010

Sławomir Adamczyk, Wicestarosta Gliwicki 
Urodzony 22 stycznia 1955r. Z zawodu nauczyciel. Ukończył Wydział Techniki Uniwersytetu 
Śląskiego w Katowicach oraz studia podyplomowe z matematyki. Przez 11 lat pracował w 
szkole. Przez kolejne 11 lat prowadził działalność gospodarczą. W latach 2002-2006 pełnił 
funkcję Wicestarosty Powiatu Gliwickiego odpowiedzialnego za oświatę, ochronę zdrowia, 
bezpieczeństwo i pomoc społeczną. 23 listopada br. ponownie został wybrany Wicestarostą 
Powiatu Gliwickiego. Jego największą pasją jest szybownictwo. Uprawia ten sport od 35 lat. 
Od kilkunastu lat jako instruktor dzieli się swoją wiedzą i doświadczeniem z młodymi 
pasjonatami    szybownictwa.    Kiedy    warunki    atmosferyczne    nie   pozwalają    latać   szybowcem   lubi   wędkować. 

Marcin Stronczek, Członek Zarządu Powiatu Gliwickiego 
Urodzony 6 listopada 1950 r. Z wykształcenia inżynier chemik, absolwent Wydziału Chemicznego 
Politechniki Śląskiej w Gliwicach. Ukończył studia podyplomowe z ergonomii bezpieczeństwa 
pracy na Politechnice Warszawskiej a także studia podyplomowe z administracji i zarządzania na 
Wydziale Prawa i Administracji Uniwersytetu Śląskiego w Katowicach. Pracował na Politechnice 
Śląskiej, w Instytucie Chemii Organicznej a następnie w ZPBE Energopomiar w Gliwicach, gdzie 
był m.in. kierownikiem Wydziału BHP. W samorządzie pracuje od 1991 roku. Najpierw w Gminie 
Sośnicowie, gdzie pełnił funkcję wójta a następnie burmistrza. W pierwszej kadencji samorządu 
powiatowego był radnym, jednocześnie członkiem Zarządu. W II kadencji samorządu 

powiatowego po raz kolejny został radnym. Pracę w radzie przerwał jednak, kiedy pełnił obowiązki dyrektora SP ZOZ
w Knurowie. Lubi aktywny wypoczynek – gra w piłkę nożną, hoduje gołębie pocztowe, pielęgnuje również ogród. 

Waldemar Dombek, Członek Zarządu Powiatu Gliwickiego
Urodzony 25 maja 1963r. w Knurowie. W samorządzie terytorialnym pracuje już VI kadencję. 
Pracę rozpoczął w Pilchowicach, gdzie pełnił funkcję dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury
a następnie w Urzędzie Gminy odpowiadał za oświatę, kulturę i sport. Jako radny I kadencji 
samorządu powiatowego był szefem komisji gospodarki. W II kadencji został członkiem 
Zarządu odpowiedzialnym za drogi powiatowe, wydział komunikacji oraz zamówienia 
publiczne. W obecnej kadencji kontynuuje pracę w Zarządzie Powiatu. Lubi lekkąatletykę,
w szczególności biegi. W przeszłości czynnie biegał. Jego hobby to również Polityka. Jest 
a k t y w n y m c z ł o n k i e m P S L o d p o c z ą t k u s w o j e j a k t y w n o ś c i s a m o r z ą d o w e j .   

Maria Owczarzak-Siejko, Skarbnik Powiatu Gliwickiego
Urodzona 8 lutego 1950 r. Z zawodu ekonomista. Ukończyła Uniwersytet Gdański – Wydział 
Ekonomika Transportu Lądowego oraz studia podyplomowe na Akademii Ekonomicznej
w Katowicach – rachunkowość. Po skończonych studiach w Sopocie podjęła pracę na Śląsku
w Przedsiębiorstwie Transportowo Spedycyjnym Budownictwa Węglowego. Przez 13 lat 
p racowała w tym przeds ięb io r s twie , p rzechodząc ko le jne awanse na s t anowiskach 
ekonomicznych, a skończywszy na s tanowisku głównego księgowego. Po l ikwidacj i 
przedsiębiorstwa prowadziła własną działalność gospodarczą, w tym biuro rachunkowe

z uprawnieniami doradcy podatkowego. Od 1995 r. Zajmowała się rachunkowością budżetową, pełniąc funkcje głównego 
księgowego jednostki budżetowej i zakładu budżetowego Gliwic. Od 1999 r. tj. od początku funkcjonowania powiatu, 
pełni funkcję skarbnika Powiatu Gliwickiego. Lubi muzykę w każdym wydaniu, taniec, sport – biegi i jazdę na rowerze. 
Uwielbia podróże i zwiedzanie świata. 

Adam Szczypka, StarostaGliwicki 
 Urodzony 10 maja 1956r. Mgr inż. budownictwa, absolwent Politechniki Śląskiej w Gliwicach. 

P racował m. in . w Kopa ln i Węgla Kamiennego „Knurów”, gdz ie k ie rował Dz ia łem 
Restrukturyzacji i Przekształceń Własnościowych. Doświadczenie samorządowe zdobywał jako 
radny Rady Miasta Knurów w latach 1994-1998. W kadencji 2002-2006 pełnił funkcję zastępcy 
Prezydenta Knurowa, odpowiedzialnego m.in. za inwestycje, remonty i gospodarkę komunalną, 
gospodarkę nieruchomościami i gospodarkę mieszkaniową. 23 listopada został Starostą 
Gliwickim. Jak na Byka przystało jest realistą z optymizmem patrzącym na życie. Lubi odpoczywać 

przy dobrej muzyce, w szczególności lub rock lat 70-tych i 80-tych. Lubi kino, w szczególności zwraca uwagę na muzykę 
filmową. W wolnych chwilach, gra w tenisa ziemnego oraz tenisa stołowego. 

Magdalena Budny, Sekretarz Powiatu
Urodzona 11 stycznia 1962 r. Jest absolwentką resocjalizacji na Wydziale Pedagogiki
i Psychologi i Uniwersyte tu Śląskiego w Katowicach. Ukończyła również s tudia 
podyplomowe z zakresu organizacji i zarządzania oświatą na Uniwersytecie Śląskim oraz
z zakresu organizacji pracy socjalnej na Politechnice Łódzkiej. Jest ekspertem w zakresie 
awansu zawodowego nauczycieli. Od 1987 roku rozpoczęła pracę, jako wychowawca, w Domu 
Dziecka numer 2 w Gliwicach. W roku 2000 została dyrektorem tejże placówki. Dała się poznać 
jako bardzo dobry organizator oraz osoba przedsiębiorcza i konsekwentna. Z sukcesem 
pozyskiwała środki pozabudżetowe na remonty i modernizacje, m.in. na utworzenie pracowni komputerowej, placu zabaw 
dla dzieci czy sali audiowizualnej dla dzieci. Z jej inicjatywy w Domu Dziecka powstały 2 filie dla dziewcząt i chłopców. 
a swoją działalność czterokrotnie otrzymała Nagrodę Specjalną Prezydenta Miasta Gliwice oraz Nagrodę Wojewody 
Śląskiego w 2006 roku. Prywatnie lubi muzykę poważną i rozrywkową oraz malarstwo. Jest osobą czynnie spędzającą 
wolny czas. Lubi podróże. Pasjonuje ją również dekoracja wnętrz. 
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RADA POWIATU GLIWICKIEGO 2006-2010
Tadeusz Mamok – Przewodniczący Rady Powiatu Gliwickiego.
Urodzony 31grudnia 1946 r.Po ukończeniu szkoły średniej, we wrześniu 1964 roku podjął pracę 
zawodową w Lasach Państwowych jako gajowy w byłym Nadleśnictwie Rachowice. Studia ukończył 
na Wydziale Leśnym Wyższej Szkoły Rolniczejw Krakowie.  W maju 1978 roku powołany zostaje na 
stanowisko nadleśniczego terenowego w nadleśnictwie. 1 czerwca 1980 r. obejmje stanowisko 
nadleśniczego Nadleśnictwa Rudziniec. Jest żonaty – ma dwoje dzieci ( syna i córkę ), oraz troje 
wnucząt. W dotychczasowej karierze dał się poznać również jako społecznik, pełniąc wiele 
odpowiedzialnych funkcji : Wiceprzewodniczącego oraz Przewodniczącego Rady Powiatu 
Gliwickiego, członka Prezydium Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych 
Rzeczypospolitej Polskiej w Katowicach, Prezesa Zarządu Powiatowego Związku Ochotniczych 
Straży Pożarnych RP w Gliwicach oraz członka Okręgowej Rady Łowieckiej w Katowicach. 

Kierowane przez niego Nadleśnictwo Rudziniec zostało w 2001 roku uhonorowane Medalem Regionalnej Izby 
Przemysłowo-Handlowej w Gliwicach. Otrzymał statuetkę „Jorgowego Drzewa” oraz „Gliwicjusza” (Człowieka Ziemi 
Gliwickiej 2003 roku).

Leszek Kubiak - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Gliwickiego .
Urodzony 26 stycznia 1954 r.. Po otrzymaniu dyplomu lekarza zawodowo związany z Pyskowicami, 
gdzie od 1979 roku przez dwadzieścia lat pracował w Szpitalu Powiatowym, jako asystent na oddziale 
wewnętrznym. W latach 1984-1993 pracował jako kierownik wiejskich ośrodków zdrowia w 
Bojszowie, Rzeczycy oraz w Poradni Rejonowej numer 1 w Pyskowicach. W latach 1994-1998 
c z ł o n e k R a d y S p o ł e c z n e j Z O Z - u w P y s k o w i c a c h . A k t u a l n i e p r a c u j e w P r z y c h o d n i 
Wielospecjalistycznej Numer 1 w Pyskowicach jako lekarz podstawowej opieki zdrowotnej oraz 
prowadzi poradnię gastroenterologiczną. W działalności samorządowej związany z Pyskowicami, 
gdzie był radnym przez dwie kadencje, a w latach 1994-1998 także społecznym członkiem Zarządu 
Miasta. Z samorządem powiatowym związany od chwili jego powstania. Od wielu lat działa 
społecznie w Pyskowickim Stowarzyszeniu Przyjaźni Polsko-Francuskiej. Jego pasją są książki, 
zwłaszcza dotyczące historii starożytnej. Każdą wolną chwilę poświęca rodzinie, pracy w ogrodzie i psom.

Stoją od lewej: Piotr Dudło, Szymon Kościarz, Jacek Awramienko, Henryk Sibielak, Stanisław Rudzki, Waldemar Dombek, Elżbieta Kołodziej, Henryk Szary, Maria 
Owczarzak-Siejko, Adam Szczypka, Tadeusz Mamok, Marcin Stronczek, Ewa Jurczyga, Andrzej Hosz, Bogdan Litwin, Teresa Bochenek, Leszek Kubiak, Mariusz 
Poloczek, Michał Nieszporek, Andrzej Kurek, Marian Sadecki, Jerzy Korus, Marek Awramienko, Sławomir Adamczyk.
(W składzie Rady Powiatu Gliwickiego nastąpiła zmiana. Jana Matuszewskiego, który złożył rezygnację, zastąpił Andrzej Michalski.)

Szymon Kościarz – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Gliwickiego. 
Urodzony 09 sierpnia 1974 r. Z wykształcenia jest lekarzem wetery-narii. Studiował na Wydziale 
Medy-cyny Wetery-naryjnej  Akademii Rolniczej w Lublinie. Aktualnie robi specjalizację z chirurgii 
weterynaryjnej we Wrocławiu. Ukończył również studia podyplomowe  z informatyki i biologii.
 Od 2002 roku prowadzi własną przychodnię weterynaryjną w Knurowie oraz pracuję jako nauczyciel 
biologii. Interesuje się biologią i polityką. Jest Przewodniczącym Koła Prawa i Sprawiedliwości
 w Knurowie. 
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„W szpitalu najważniejszy jest pacjent” 
R o z m o w a z D y r e k t o r e m S z p i t a l a w K n u r o w i e , 
lek. med. Michałem Ekkertem.

- Panie Dyrektorze,
o sytuacji finansowej 
szpitala w Knurowie 
m ó w i ł o  s i ę  w i e l e .  
Proszę powiedzieć jak 
Pan ocenia szpital po 
k i l k u m i e s i ę c z n y m na koniec maja 2006 r. nasze zobowiązania wynosiły około 
d o ś w i a d c z e n i u 7mln 300tys zł, w tym 1 mln 400 tys zł zobowiązań 
w  k i e r o w a n i u  t e j  wymagalnych. Dziś wg danych na 3.01.2007 mamy ich 
placówki? ogółem około 4mln 900 tys zł, a wymagalnych 190tys zł. 
 - Problemy finansowe Jeśli zwrócimy uwagę, że z tych niecałych 200 tys zł, 100 tys 
z a k ł a d ó w  o p i e k i  zł to zobowiązania na PFRON, które zostaną umorzone, to 
zdrowotne j wynika ją sytuacja wygląda dobrze. Ważną rzeczą jest to, że nie mamy 

z kilku czynników, które niestety nakładają się. Raz są to zobowiązań wymagalnych wobec pracowników jak i wobec 
n i e d o s z a c o w a n e  k o n t r a k t y ,  d r u g i  p r o b l e m t o  kontrahentów. Pozostałe zobowiązania niewymagalne są 
nadwykonania, za które bardzo trudno otrzymać środki obniżane w tempie kilkuset tysięcy miesięcznie. Bardzo 
f inansowe z NFZ.-u, przy jednoczesnym obowiązku istotną sprawą jest kontrakt z NFZ na rok 2007, który jest 
przyjmowania wszystkich pacjentów potrzebujących znacząco lepszy niż ten w 2006 roku.
pomocy. Trzecie to rzeczywiste problemy natury zarządczo- - Jak wygląda sprawa z podwyżek dla pracowników?
organizacyjnej. Rola dyrektora to przede wszystkim - Rzeczywiście w ZOZ-ie w Knurowie dokonaliśmy 
zarządzanie z naciskiem na zarządzanie strategiczne. podwójnych zmian dotyczących stawek zaszeregowania 
Istotnym elementem jest analiza otoczenia, umiejętność z a s a d n i c z e g o .  P o  p i e r w s z e  z o s t a ł a  w ł ą c z o n a  
zarządzan ia s t ruk turą zobowiązań w ramach t zw. regulaminowa premia do stawki zasadniczej, co zwiększyło 
rachunkowości zarządczej, umiejętność renegocjacji wysokość wynagrodzenia zasadniczego, a co za tym idzie 
kontrak tu , a przede wszys tk im właśc iwy przep ływ również t zw. pochodnych. Również od 1 s tycznia , 
i n f o r m a c j i  p o m i ę d z y  p r a c o w n i k a m i .  P o p r a w a n i e za l e żn i e zo s ta ł y doda tkowo zw ięks zone s tawk i 
sprawozdawczości oraz dobra współpraca ze związkami z a s z e re g o w a n i a z a s a d n i c z e g o z e ś ro d k ó w N F Z .
zawodowymi może zaowocować pozytywnymi zmianami - A co z inwestycjami, o których ostatnio tak wiele się 
opieki zdrowotnej. Najistotniejszą rzeczą jest koordynacja mówi?
w szpitalu pracowników wokół najważniejszej osoby – -  T u t a j  m u s z ę  b a r d z o  p o d z i ę k o w a ć  o r g a n o w i  
pacjenta. Bez rozwiązań systemowych trudno będzie mówić założycielskiemu, którym jest Powiat Gliwicki, gdyż dzięki 
o globalnych możliwościach poprawy sytuacji nie tylko niemu w zeszłym roku otrzymaliśmy środki finansowe na 
finansowej szpitali. Nie oznacza to, że jesteśmy całkowicie zakup nowego sprzętu, który podnosi jakość udzielanych 
bezsilni, najlepszym tego przykładem jest Zespół Opieki świadczeń zdrowotnych. Również w 2007 roku Starostwo 
Zdrowotnej w Knurowie. Powiatowe zagwarantowało w swoim budżecie kolejne 500 
- Czy Zespołowi Opieki Zdrowotnej w Knurowie grozi tys. zł na doposażenie ZOZ-u w Knurowie. Będziemy 
zamknięcie? przystępować do dalszych inwestycji. Ma to na celu 
- Absolutnie nie! U nas postawiliśmy na dynamiczny podniesienie stopnia referencyjności naszych oddziałów,
rozwój, poprawę sytuacji finansowej oraz wzmocnienie a co za tym idzie wzrostu dostępności do bardziej 
pozycji rynkowej. skomplikowanych procedur dla mieszkańców tej części 
- No właśnie, to jak wygląda sytuacja finansowa ZOZ-U województwa, a w szczególności mieszkańców powiatu
w Knurowie? i miasta Knurów. Pragnę również zaznaczyć, że ogromną 
- Muszę przyznać, że nie wyglądało to najlepiej, mimo że pomoc otrzymaliśmy - z miasta Knurów, które wyposażyło 
parę miesięcy wcześniej wszczęto działania, które zaczęły szpital m.in. w pracownię kolposkopową. Z naszej strony 
dawać pozytywne efekty. Rozpoczynając pracę w Knurowie będziemy się starać na pozyskanie kolejnych środków na 

z a k u p n o w o c z e s n e j a p a r a t u r y U S G o r a z n o w y c h 
endoskopów do naszej pracowni. Wdrażamy również 
sys tem zarządzania jakośc ią zgodny z normą ISO 
9001:2000.
- Czy to oznacza, że jednak w służbie zdrowia może być 
dobrze?
- K a ż d y s p o s ó b z a r z ą d z a n i s t r a t e g i c z n e g o o r a z 
operacyjnego zakłada w swoich podwalinach, że nigdy nie 
jest tak dobrze, aby nie mogło być lepiej. Myślę, że jest to 
nasz wspólny sukces i dlatego w tym momencie kieruję 
s z c z e g ó l n e p o d z i ę k o w a n i e d l a w s z y s t k i c h m o i c h 
w s p ó ł p r a c o w n i k ó w z Z e s p o ł u O p i e k i Z d ro w o t n e j
w Knurowie.
-Bardzo dziękuję za rozmowę.

        Rozmawiał: Sławomir Gruszka

Szpital w liczbach:
Ilość łóżek: 311

Ilość mieszkańców, których obsługuje 
szpital: ok. 300 tys.  

Ilość pracowników: 489 osób
Średnie obłożenie: 74 %
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„SZPITALE POWIATOWE
NIE SĄ SZPITALAMI STRATEGICZNYMI” 

R o z m o w a z l e k .  m e d . J a n u s z e m C i s z e w s k i m ,  
Dyrektorem Szpitala Powiatowego w Pyskowicach:

- Panie Dyrektorze delikatnie 
m ó w i ą c  s y t u a c j a  s ł u ż b y  
zdrowia z Polsce nie wygląda 
najlepiej. Proszę powiedzieć, 
jak na tym tle wygląda sytuacja 
S z p i t a l a  P o w i a t o w e g o
w Pyskowicach?
- Sytuacja Szpitala Powiatowego 
jest dosyć stabilna, powiem wręcz 
że na tle sytuacji służby zdrowia w 
Polsce wypadamy dobrze.Trzeci 
rok z rzędu odnotowujemy zysk,
w roku 2006 było to blisko 400 tys. 
zł. Szpital nie ma więc długów ani

w s t o s u n k u d o p r a c o w n i k ó w, a n i w s t o s u n k u d o 
kontrahentów. - Z tego co wiem, ustawa o sieci szpitali została wycofana do 
- Mówi Pan, że nie ma zobowiązań w stosunku p o n o w n e g o o p r a c o w a n i a .  N a s z  s z p i t a l  z o s t a ł  
do pracowników, a jak wygląda sprawa z podwyżkami? zakwalifikowany do utworzenia działu ratunkowego co 
- Podwyżki są wypłacane. Od 1 października lekarze sprawi, że w sieci szpitali powinien się znaleźć. Nie chcę się 
otrzymali 100% podwyżki, pielęgniarki od 50%-60%, wypowiadać na temat sieci, ponieważ nie ma konkretnej 
natomiast pracownicy administracyjni 30%. Podwyżki są i n fo rmac j i l e c z same pog łosk i , k t ó rych n i e chcę 
nadal realizowane, nie ma napięcia czy niedomówień . komentować. Wyznacznikiem tego, czy szpital znajdzie się 
 - Czy finanse szpitala pozwalają na przeprowadzanie w sieci miała być ilość łóżek, nie mniejsza niż 150. W naszym 
inwestycji? szpitalu są 132 łóżka. Skąd ta liczba? M.in. rozporządzenie 
- Owszem, dzięki wsparciu Starostwa Powiatowego Minis t ra Zdrowia  okreś la jące wymogi sprzę towe
w Gliwicach ale i także władz samorządowyvh Pyskowic I lokalowe określa jakie warunki należy spełnić (ilość sal 
możemy realizować inwestycje. Od Powiatu uzyskaliśmy j e d n o o s o b o w y c h , i l o ś ć i z o l a t e k ) . S p e ł n i e n i e t y c h 
500 tys. zł. które przeznaczyliśmy na modernizacje i zakup w y m o g ó w w p ł y w a n a z m n i e j s z e n i e i l o ś c i ł ó ż e k .
s p r z ę t u . M i a s t o P y s k o w i c e r ó w n i e ż w s p a r ł o n a s 
finansowo.W obecnym roku planujemy przeprowadzić 
modernizaję dachu szpitala. Na tę inwestycję z budżetu 
powiatu przeznaczono kwotę 250 tys. zł. Planujemy również 
kupić defibrylator. W latach 2007-2009 przewidujemy, że 
u d a  n a m  s i ę  p r z e p r o w a d z i ć  k o m p l e k s o w ą  
termomodernizację szpitala.
- W ostatnim miesiącach wiele mówi się o sieci szpitali. 
Pojawiają się też informacje, że Szpital w Pyskowicach 
znajdzie się poza siecią, jak ta sytuacja może wpłynąć na 

 - Czy w szpitalu występuje problem z migracją lekarzyszpital?
 i pielęgniarek?
- Jeśli chodzi o lekarzy niestety tak. Problem ten występuje. 
Jednak prowadzimy działania, aby pacjenci tego nie 
odczuwali. Z obawą patrzę w przyszłość, jeżeli sytuacja
w służbie zdrowia nie poprawi się, pracownicy będą 
wyjeżdżać w coraz większej liczbie.
 - Dziękuję za rozmowę  

     Rozmawiał:  Sławomir Gruszka

-  „Uważam, że sytuacja szpitali  naszych szpitali nie patrząc na to, w jakiej 
powiatowych w Knurowie i Pyskowicach kondycji są szpitale w okręgu. Na tym tle 
jes t  n iez ła .  Szpi ta le  na bieżąco nasze sytuacja naszych jednostek również 
wypracowują zysk, co cieszy, bo świadczy jest dobra. Powiat prowadzi w szpitalach 
o tym, że są dobrze zarządzane. Oczywiście inwestycje w zakresie, na jaki pozwala nam 
są też pewne zobowiązania finansowe, budżet. Liczymy, że jeśli dostępne będą 
jednak spora ich część, to umarzane w 70% środki unijne znajdą się pieniądze na 
pożyczki. Nie można też dokonać oceny poważniejsze zakupy i inwestycje“.

Komentarz Wicestarosty Powiatu Gliwickiego 
Sławomira Adamczyka, któremu podlega m.in. 
służba zdrowia

Szpital w liczbach:
Ilość łóżek: 132

Ilość mieszkańców których obsługuje 
szpital: ok. 100 tys

Ilość pracowników: ok. 160 osób
Średnie obłożenie: 60%-70%

Oddzia ł noworodkowy i g ineko log iczno-
p o ł o ż n i c z y  S z p i t a l a  P o w i a t o w e g o
w  P y s k o w i c a c h  z d o b y ł  I I  N a g r o d ę
w ogó lnopo l sk im Konkurs ie „Rodz ić po 
ludzku”.
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WYDARZYŁO  SIĘ   W  POWIECIE

Już po raz czwarty odbył się Bal Thomas zaprezentowali kilka różnych 
Samorządowców Ziemi Gliwickiej. Tym tańców a także przeprowadzili konkurs
razem zabawa miała miejsce na Zamku na najlepszych tancerzy samby na Balu – 
w Toszku. Patronat nad Balem objęli:  w ocenie Michała Szuby i jego partnerki 
Starosta Gliwicki Adam Szczypka, n a j l e p s z y m i  t a n c z e r z m i  b y l i
Przewodniczący Rady Powiatu Gliwickiego Państwo Jacek i Grażyna Zarzyccy.
Tadeusz Mamok i Burmistrz Toszka Jacek 
Zarzycki.
Gości powitał Zespół “Tibiarum Scholares”
z Toszka. Następnie w trakcie wieczoru 
specjalny pokaz tańca zaprezentował 
Zespół Tańca Współczesnego “AMEST” 
oraz Zespół “Danger of Street” i “Laczu 
Pakabra” z Pyskowic. 
Atrakcją wieczoru był również pokaz tańca 
w wykonaniu Studia ISKRA Michała 
Szuby. Znany m.in. z “Tańca z gwiazdami” 
tancerz wraz ze swoją partnerką Dorotą 

W roku 2007 zakończono pierwszy etap prace 
inwestycyjnych wokół oraz w budynku Starostwa 
Powiatowego w Gliwicach. Zrekonstruowana została 
elewacja frontowa, dobudowano wiatrołap oszklony, 
pełniący funkcję wejścia głównego do budynku 
Starostwa. Zaprojektowano go w sposób umożliwiający 
wejście do budynku osobom niepełnosprawnym. Roboty 
budowlne polegające na renowacji elewacji dokonane 
zostały na elewacji tylnej. Budynkowi Starostwa 

przywrócono elementy 
sztukatorskie tj. gzymsy 
a  t a k ż e  e l e m e n t y  
ozdobne   wokół   okien.
Z początkiem nowego 
r o k u  u r u c h o m i o n e  
zostało nowe Biuro 
Obsługi  Interesantów.
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ZMIANY W STAROSTWIE Bal Ziemi Gliwickiej 2007

Wspólnie dla rozwoju Powiatu Gliwickiego 

Wiadomości
POWIATU GLIWICKIEGO

K a t o w i c k a  S p e c j a l n a  S t r e f a  w jakich okolicznościach powstawała 
Ekonomiczna, będąca najlepsza strefą w Gl iwicka Pods t r e fa . Mias to pod ję ło 
Polsce, została powiększona o tereny wyzwanie głównie z myślą o zmniejszeniu 
inwestycyjne położone w Knurowie – bezrobocia. W drugiej części konferencji 
( w  s u m i e  1 6  h a ) .  Z  p e w n o ś c i ą odbyła się dyskusja, w której włodarze 
w najbliższych latach zostaną stworzone g m i n p o w i a t u p y t a l i o m o ż l i w o ś c i 
nowe miejsca pracy. Jest to bardzo dobra w ł ą c z e n i a  d o  s t r e f y  t e r e n ó w  
informacja nie tylko dla mieszkańców i n w e s t y c y j n y c h  p o ł o ż o n y c h
Knurowa, ale i dla mieszkańców całego w  p o z o s t a ł y c h  g m i n a c h  p o w i a t u  
Powiatu Gliwickiego, którego pozostałe gliwickiego a także o to, jak wygląda 
g m i n y r ó w n i e ż  p o s i a d a j ą  b a r d z o  procedura pozyskania inwestora do strefy. 
a t r a k c y j n e  t e r e n y  i n w e s t y c y j n e . Radni knurowscy zainteresowani byli tym, 

znaczenie strefy w rozwoju gospodarczym 6 l u t e g o w K n u r o w s k i m R a t u s z u czy znan i są p rzeds ięb iorcy, k tó rzy 
miasta i powiatu. Powiedział również, że odbyła się konferencja, której tematem rozpoczną działalność w knurowskiej 
G l iwice są p rzyk ładem sku tecznego była „Rola i znaczenie Katowickiej strefie. Wójt gminy Gierałtowice Joachim 
pozyskiwania inwestorów a przez to S p e c j a l n e j  S t r e f y E k o n o m i c z n e j Bargiel akcentował świetną lokalizację 
symbolem sukcesu. Powiat Gliwicki wraz w ro z w o j u g o s p o d a rc z y m P o w i a t u własnych gruntów inwes tycyjnych – 
z gminami niewątpliwie chciałyby czerpaćGliwickiego” .  W spotkaniu udział wzięli 
z t a k d o b r y c h w z o r c ó w. P r e z y d e n t S t a r o s t a G l i w i c k i A d a m S z c z y p k a , 
Knurowa Adam Rams zaprezentował Z a s t ę p c a  P r e z y d e n t a  G l i w i c
tereny inwestycyjne, które weszły w skład Piotr Wieczorek , Prezydent Knurowa 
strefy. Powiedział , że w Polsce jes tAdam Rams , Prezes KSSE Podstrefa 
14 specjalnych stref ekonomicznych. Gliwice Jerzy Łoik oraz Burmistrzowie 
O  i c h  r o l i  m ó w i ą  l i c z b y :  6 0 0  i Wójtowie Miast i Gmin Powiatu.
przedsiębiorców, którzy zainwestowali  Przewodniczący Rad Miast i Gmin a także 
swój kapitał, 30 mld złotych i stworzyliradni Rady Miasta Knurów. Starosta 
95 tys. miejsc pracy. Wśród wszystkich G l i w i c k i A d a m S z c z y p k a  w i t a j ą c 
stref KSSE sytuuje się zawsze w czołówce. przybyłych gości wyraził nadzieję, że tego 
To b a r d z o  d o b r y  p r o g n o s t y k  d l a  r o d z a j u  s p o t k a n i a  b ę d ą  c z ę s t y m 
knurowskiego obszaru, który znalazł się “mamy ponad 100 ha w bliskim sąsiedztwie elementem obecnej kadencji samorządu. 
w  s t e f i e .  O  d o ś w i a d c z e n i a c h  budowanej autostrady A1 przy granicyPonadto gratulując władzom Knurowa 
f u n k c j o n o w a n i a  s p e c j a l n e j  s t e f y  z Knurowem. To w przyszłości może być sukcesu włączenia do strefy zaakcentował 
ekonomiczne j opowiedz ie l i Zas tępca bardzo dobry argument w rozmowach
Prezydenta Gliwic, Piotr Wieczorek oraz Z potencjalnymi inwestorami. Chcemy 
Prezes Katowickie j Specja lne j S tefy również zgłosić akces do SSE!” Wójt 
Ekonomicznej Podstrefa Gliwice Jerzy Pilchowic Wilhelm Krywalki mówił, że 
Łoik.   g m i n a r ó w n i e ż m a o f e r t ę t e r e n ó w 
Prezes Łoik powiedział, że Gliwicka i n w e s t y c y j n y c h  b e z p o ś r e d n i o  
pods t re fa dz ia ła jąc 10 l a t na wie le przylegających do tych, które właśnie 
doświadczeń. Do tej pory stworzyła ponad z o s t a ł y  w ł ą c z o n e  d o  s t r e f y .
9 t y s . m i e j s c p r a c y. S z a c u j e s i ę , Nowa kadencja samorządu rozpoczęła się 
że co najmniej drugie tyle zatrudni w całej mocnym akcentem. Należy mieć nadzieję, 
Polsce kooperanci inwestorów ze strefy. aby tak ich dobrych wiadomośc i d la 
Prezydent Wieczorek opowiadał o tym, Państwa było jak najwięcej.
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